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. Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag, til lov om 
tillæg til lov om indenlandsk skillemønt. 

(Første behandling findes i tidenden 
sp. 1360, udvalgets betænkning i tillæg B. 
sp. 221). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i be- 
tækningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsfor- 
slaget og spørgsmålet om lovforslagets over- 
gang til tredje behandling sattes til for- 
handling under ét. 

Poul Hansen (Svendborg): Som det frem- 
går af betænkningen, foreslås lovforslaget 
ikke ændret, undtagen for så vidt angår 
ikrafttrædelsesdatoen. 

Spørgsmålet om bevarelse af 2-krone- 
stykket har været indgående drøftet i ud- 
valget. Vi har afstået fra at stille forslag 
om ændring af lovforslaget med henblik 
herpå, fordi det bl. a. ville medføre, enten 
at det nye 5-kronestykke måtte gøres 
større end nu tilsigtet og altså ville blive 
for stort, eller at størrelsesforskellen mellem 
dette og det gamle 2-kronestykke ville 
blive for ringe. I Tyskland f. eks. har man 
megen gene på grund af den ringe størrelses- 
forskel mellem et I-mark- og et 2-mark- 
stykke, og en sådan kalamitet skulle vi ikke 
gerne have her i landet som følge af refor- 
men. Men under hensyntagen til, at der 
efterhånden er kommet mange 2-krones 
automater i brug, er udvalget blevet enigt 
med den højtærede finansminister om, at 
de i omløb værende 2-kronestykker i alt 
fald ikke inddrages de første fem år og da 
ikke uden efter nærmere forhandling med 
finansudvalget. Automatfabrikkernes repræ- 
sentanter, der blandt andre har været i ud- 
valget, har erklæret sig tilfredse med en 
sådan løsning. Faren for, at det gamle 
2-kronestykke skal blive forvekslet med 
det påtænkte nye 5-kronestykke, skulle 
trods den ringe forskel i størrelse, der bliver 
mellem dem, ikke være stor, da de nye 
mønter vil blive riflede i kanten. 
, Det har også været drøftet, om man, 

når der nu skal laves 'et 5-kronestykke, 
ikke skulle lave det af et mere gedigent 
metal, med andre ord af sølv. Vi - har 
imidlertid accepteret den højtærede finans- 
ministers uvilje herimod, da en sådan 
udmøntning ville koste 20 mill. kr. mere end 
udmøntningen af et 5-kronestykke i kobber- 
nikkel. 

Vi kan på baggrund af de drøftelser, der 
har været ført, og fordi vi gerne ønsker 
denne møntreform, anbefale lovforslaget 
til videre fremme. 

Finansministeren (Kampmann): Jeg tak- 
ker udvalget for, at det har indstillet, lov- 
forslaget til vedtagelse med den ændring, 
vi er blevet enige om. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

§§ 1-4, ændringsforslaget, § 5, således 
ændret, og lovforslagets overgang til tredje 
behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Lovforslaget går lllÌ til for- 
nyet behandling i udvalget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
udskydelse af revisionen af lov om tilskud 
af statskassen til Ny Carlsberg Glyptotek. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
2775). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets tekst og spørgsmålet 0111." 
dets overgang til tredje behandling sattes 
til forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslagets tekst og dets overgang til tredje 
behandling 
vedtoges uden afstemning. <: 

Formanden: J'eg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden ud- 
valgsbehandling. Hvis ingen gør indsigelse 
imod dette forslag, betragter jeg det som 

i vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. : - ., 


